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Împreună vom fi mai puternici                         
 

 
REVISTA PRESEI 

 
• Mihai Tudose, anunț de ULTIMĂ ORĂ după negocierile cu CNSRL Frăţia: 'Discuțiile s-au concretizat cu anumite 
schimbări' 
Planul de reformă s-a concretizat cu anumite schimbări de aşa natură încât niciun salariu net să nu scadă, iar 
pensiile să crească, a declarat premierul Mihai Tudose, miercuri, la Congresul Naţional CNSRL Frăţia, 
informează agerpres.ro.  
 
"Am venit şi cu drag, nu din obligaţie, şi cu recunoştinţă pentru ajutorul extraordinar pe care l-am primit din 
partea liderilor dumneavoastră atunci când am creionat şi am definitivat acest plan de reformă. (...) Discuţiile s-au 
concretizat (...) cu anumite schimbări, cu anumite reglaje, de aşa natură încât niciun salariu să nu scadă, niciun 
salariu net, ba, mai mult, pe anumite zone veniturile să crească de la 1 ianuarie, altele începând cu 1 martie şi un 
lucru cert pentru toată lumea - pensiile să crească", a spus Tudose.  
 
Şeful Executivului a precizat că îşi doreşte să existe o modalitate de lucru în continuare, pe baza unui acord între 
Guvern şi CNSRL Frăţia.  
 
"Am stabilit (...) ca împreună, pe baza acordului dumneavoastră, să avem o modalitate de lucru în continuare, pe 
baza unui acord între Guvern şi confederaţia dumneavoastră, prin care să recunoaştem statutul de partener 
permanent şi să aibă acest acord nu numai un caracter de lucru făcut şi (...) afişat undeva, ci şi un caracter 
lucrativ, să încercăm cu ajutorul dumneavoastră să nu derapăm de la ceea ce ne-am propus când am venit la 
guvernare - mai bine pentru oameni", a afirmat Tudose.  
 
Şeful Guvernului a făcut referire la creşterea economică de 8,8% din ultimul trimestru, faţă de trimestrul al treilea 
al anului trecut, şi la creşterea economică anuală de peste 5%.  
 
Premierul Tudose este însoţit la Congresul Naţional CNSRL Frăţia de vicepremierul Marcel Ciolacu. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• BNS: Confederațiile sindicale vor sesiza miercuri Avocatul Poporului în legătură cu transferul contribuțiilor 
sociale la angajat 
Confederațiile sindicale din România vor sesiza miercuri Avocatul Poporului în legătură cu actul normativ adoptat 
de Guvern privind transferul contribuțiilor sociale de la angajator la angajat, conform unei informări de presă a 
Blocului Național Sindical (BNS). 
"Miercuri, 15.11.2017, ora 13:00, confederațiile sindicale din România vor sesiza Avocatul Poporului în legătură cu 
actul normativ adoptat de Guvern privind transferul contribuțiilor sociale de la angajator la angajat", precizează 
reprezentanții BNS. 
Ordonanța de urgență pentru modificarea și completarea Legii nr. 227/2015 privind Codul fiscal, care prevede, 
printre altele trecerea contribuțiilor sociale de la angajator la angajat, a fost publicată în Monitorul oficial la finele 
săptămânii trecute. 
De la 1 ianuarie 2018, nivelul contribuțiilor plătite pentru salariul brut urmează să scadă cu 2 puncte procentuale, 
de la 39,25% la 37,25%, însă, din totalul de 22,75% contribuții datorate de angajator, 20 de puncte se transferă 
către salariat. Astfel, din salariul brut, 35% vor fi contribuții reținute de angajator în numele salariatului, iar 
contribuțiile rămase în sarcina angajatorului, respectiv 2,75% (după transferul de 20 puncte la salariat), scad la 
2,25% și vor acoperi riscurile de șomaj, accidente de muncă, concediu medical, creanțe salariale. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
• Sindicatul Naţional al Funcţionarilor Publici cere creșterea fondului de salarii 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Sindicatul Naţional al Funcţionarilor Publici cere ministrului Muncii să iniţieze o ordonanţă de urgenţă prin care să 
crească fondul de salarii astfel încât să fie acoperită suma necesară trecerii contribuţiilor de la angajator la 
angajat. În caz contrar, sindicatul ameninţă că va da în judecată Ministerul şi va iniţia proteste. 
  
00:00 
03:32 
Sindicaliştii spun că lipsa unei astfel de ordonanţe afectează creşterea salarială de 25% aferentă anului 2018 şi 
impusă prin legea salarizării personalului bugetar. 
Sebastian Oprescu, președinte SNFP: „Nu avem niciun răspuns până acum. Este firesc să solicităm acest lucru, 
orice suplimentare a fondului de salarii la bugetari se face doar prin lege. Caracterul de urgență este dat de faptul 
că trebuie să apară până la elaborarea bugetului, altfel vor fi afectate veniturile pe 2018, cele din legea salarizării, 
negociate în parlament. Dacă nu se întâmplă asta înseamnă că totul a fost o minciună și că nu mai are autoritatea 
morală să ceară privaților să mențină salariile, atât timp cât statul nu face asta.  
Este vorba de o creștere de 23%, acea contribuție a angajatorului care trebuie transferată angajatului, astfel încât 
să rămână în sarcina angajatorului.  
Dacă nu se aplică asemenea ordonanță, cu siguranță, în raport cu legea salarizării, funcționarii publici și nu numai, 
cu toții vor avea un salariu mai mic cu 23%, ceea ce nu e în regulă, în condițiile în care CCR, când a tăiat salariile cu 
25% pe vremea premierului Boc, a spus că asta se face doar în două condiții: când e criză economică, pe o 
perioadă temporară. Când nu sunt îndeplinite aceste condiții, nu putem accepta diminuările salariale și ordina de 
drept prin decizia CCR arată că nu se pot diminua aceste salarii.” 
Sindicatul Naţional al Funcţionarilor Publici (SNFP), care reprezintă funcţionari publici şi personal contractual din 
administraţia publică, susţine că în cazul în care acest demers nu va avea loc va acţiona în instanţă şi va declanşa 
acţiuni de protest.  
Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului privind Codul Fiscal a fost publicată în Monitorul Oficial joi seară, la două zile 
de la adoptarea de către Cabinetul Tudose. 
Una dintre principalele prevederi ale Ordonanţei de Urgenţă este transferul contribuţiilor sociale obligatorii de la 
angajator la angajat, măsură contestată de toate sindicatele. 
(Sursa: Digi 24) 
 
• Alianța primarilor împotriva „revoluției fiscale” 
Primari ai marilor orașe declară război „revoluției fiscale”. Primarul Iașiului și primarul Aradului caută sprijin din 
partea cât mai multor edili din toată țara, să pună astfel presiune pe Avocatul Poporului astfel încât acesta să 
reclame la Curtea Constituțională ordonanța de urgență. Miliarde de lei dispar din bugetele primăriilor odată cu 
reducerea impozitului pe venit. Numai Iașiul pierde aproape 100 de milioane de lei. Câteva zeci de milioane se duc 
și de la Arad. 
  
00:00 
01:45 
Mihai Chirica, primarul municipiului Iaşi: Mi se pare cel puţin deplasat faptul că nu s-a ţinut cont de documentul 
emis de către Consiliul Fiscal asupra proiectului de ordonanţă de urgenţă care precizează la pagina 6: reducerea 
masivă a veniturilor prin impozitul pe venit va vulnerabiliza foarte mult poziţia financiară a autorităţilor locale, 
foarte multe dintre acestea având un grad mare de dependenţă de sumele defalcate din impozitul pe venit. 
Pentru Iaşi înseamnă 40% din veniturile proprii, 20 de milioane de euro, 96,5 milioane lei care vor avea, desigur, o 
reacţie imediată asupra programelor de investiţii. Cred că este un experiment fiscal, nu este nici măcar o revoluţie 
sau o reformă fiscală. 
Gheorghe Falcă, primarul municipiului Arad: Noi lucrăm la document, ne-am asumat, câteva primării, să lucrăm. 
Fiecare primărie îşi va completa şi valoarea de pierdere. Ca alăturare în mecanism, sunt foarte multe primării. 
Vom vedea la sfârşit câte au curajul să dea drumul la acest material pentru că, trebuie să fim sinceri, pe primăriile 
PSD sunt presiuni în acest moment să nu participe la demersul nostru de a face o anumită presiune pe Avocatul 
Poporului. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Dan Niţă, primarul comunei Miroslava: Prin ceea ce a făcut Guvernul României, comuna Miroslava va fi păgubită 
de aproximativ 1,5 milioane de euro. Eu nu mai am încredere acum în ceea ce promite Guvernul. Sigur, susțin 
demersul Primăriei Municipiului Iași. Chiar am discutat cu oamenii de specialitate, din aparatul de specialitate al 
primarului, și am hotărât împreună măsurile pe care le vom lua în viitor. 
(Sursa: Digi 24) 
 
• Premierul Tudose, prima reacție după protestele medicilor de familie: ”Din păcate, chiar au foarte mare 
dreptate” 
 
Update: Premierul Mihai Tudose a avut, miercuri, o întâlnire cu reprezentanţii medicilor de familie care au 
protestat în Piaţa Victoriei, el spunând la începutul şedinţei de Guvern că aceştia au mare dreptate, pentru că au 
fost nevoiţi să se transforme în contabili şi a precizat că se caută soluţii. 
”Chiar au dreptate şi, din păcate, chiar au foarte mare dreptate. Spun din păcate pentru că sistemul este în 
continuare foarte greoi, foarte birocratizat şi medicii de familie au fost nevoiţi să se transforme în contabili. 
Încercăm să găsim soluţii, prima etapă este vineri într-o consultare pe draft şi de luni să încercăm împreună şi cu 
Ministerul Finanţelor să reglăm nişte lucruri”, a mai spus Mihai Tudose. 
  
Update: Premierul Mihai Tudose discută la Palatul Victoria cu o delegaţie a medicilor de familie care protestează 
în Piaţa Victoriei, potrivit unor surse guvernamentale.  
Update: Câteva sute de medici de familie, dar şi pacienţi protestează, la această oră, în Piaţa Victoriei, faţă de 
subfinanţarea asistenţei medicale primare şi faţă de “imposibilitatea de practică optimă a medicinii de familie”. 
Update:  Mihai Tudose încearcă să împace sindicatele, care ameninţă cu proteste masive şi chiar grevă generală 
din cauza trecerii contribuţiilor de la angajator la angajat. Premierul propune un acord şi dă asigurări că salariile 
nu vor scădea odată cu această măsură. De cealaltă parte, sindicatele spun că nu renunţă la proteste, dar că 
asteaptă să vadă concret daca salariile vor scadea în februarie, odată cu transferul contributiilor. 
”Am venit şi cu drag, nu din obligaţie, şi cu recunoştinţă pentru ajutorul extraordinar pe care l-am primit din 
partea liderilor dumneavoastră atunci când am creionat şi am definitivat acest plan de reformă. Discuţiile s-au 
concretizat cu anumite schimbări, cu anumite reglaje, de aşa natură încât niciun salariu să nu scadă, niciun salariu 
net, ba, mai mult, pe anumite zone veniturile să crească de la 1 ianuarie, altele începând cu 1 martie şi un lucru 
cert pentru toată lumea - pensiile să crească”, a declarat Mihai Tudose. 
 
"Am stabilit ca împreună, pe baza acordului dumneavoastră, să avem o modalitate de lucru în continuare, pe baza 
unui acord între Guvern şi confederaţia dumneavoastră, prin care să recunoaştem statutul de partener 
permanent şi să aibă acest acord nu numai un caracter de lucru făcut şi  afişat undeva, ci şi un caracter lucrativ, să 
încercăm cu ajutorul dumneavoastră să nu derapăm de la ceea ce ne-am propus când am venit la guvernare - mai 
bine pentru oameni", a afirmat Tudose.  
 
Şeful Guvernului a făcut referire la creşterea economică de 8,8% din ultimul trimestru, faţă de trimestrul al treilea 
al anului trecut, şi la creşterea economică anuală de peste 5%.  
 
Premierul Tudose este însoţit la Congresul Naţional CNSRL Frăţia de vicepremierul Marcel Ciolacu 
Știrea inițială: Societatea Naţională pentru Medicina de Familie (SNMF) anunţă că, în cursul zilei de miercuri, în 
faţa Guvernului, va fi organizat un protest faţă de birocratizarea sistemului de sănătate.  
La mitingul de miercuri vor veni medici de familie și pacienți din toate județele. Aceștia vor protesta faţă de 
situaţia actuală a sistemul de sănătate, în special faţă de problema birocratizării, dar şi faţă de lipsa posibilităţii de 
a elibera anumite reţete, astfel încât bolnavii să nu mai fie nevoiţi să alerge de la un medic specialist la altul, 
informează Libertatea.ro. 
Protestul va începe la ora 11:00, urmând ca la ora 12:00 cadrele medicale să își reînnoiască jurământul de medici. 
(Sursa: Antena 3) 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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• Guvernul ar putea discuta, miercuri, un proiect de lege pentru modificarea Codurilor penale 
Guvernul ar putea discuta, în ședința de miercuri, un proiect de lege pentru modificarea și completarea Legii 
privind Codul penal și a Legii privind Codul de procedură penală, se arată într-un comunicat al Executivului, remis 
AGERPRES. 
Surse guvernamentale au declarat, pentru AGERPRES, că acest proiect de lege vizează punerea în acord a 
Codurilor penale cu mai multe decizii ale Curții Constituționale. 
Printre proiectele de acte normative care ar putea fi incluse în ședința Executivului se numără și un proiect de 
lege pentru modificarea Legii 70/2015 pentru întărirea disciplinei financiare privind operațiunile de încasări și plăți 
în numerar și pentru modificarea OUG 193/2002 privind introducerea sistemelor moderne de plată. 
Totodată, Guvernul ar putea discuta un proiect de hotărâre privind aprobarea unei sume din bugetul asigurărilor 
pentru șomaj pe anul 2017 pentru plata venitului lunar de completare de care beneficiază persoanele 
disponibilizate de la Societatea Complexul Energetic Hunedoara S.A. 
Pe agenda ședinței se află și un memorandum cu tema "Acordul de principiu pentru contractarea unui împrumut, 
în valoare de până la 35 milioane de euro, de la Banca Internațională pentru Reconstrucție și Dezvoltare, pentru 
sprijinirea activităților preliminare realizării proiectului de construcție a autostrăzii Ploiești-Brașov". 
Totodată, Guvernul ar putea discuta un memorandum referitor la aprobarea organizării concursurilor/examenelor 
de recrutare/promovare în vederea ocupării de posturi vacante corespunzătoare unor funcții publice de 
conducere și execuție din cadrul aparatului propriu al Ministerului pentru Mediul de Afaceri, Comerț și 
Antreprenoriat. 
De asemenea, în ședința de miercuri, Guvernul ar putea să exprime și un punct de vedere referitor la proiectul de 
lege de revizuire a Constituției, provenit dintr-o propunere legislativă inițiată de cetățeni cu drept de vot, dar și un 
punct de vedere referitor la proiectul de lege privind instituirea Zilei Minorităților Naționale din România. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Tudorel Toader, despre proiectele de modificare a legilor Justiției: Ne menținem propunerile inițiale; sunt asumate de 
Guvern 
Ministrul Justiției, Tudorel Toader, a declarat, miercuri, la comisia specială parlamentară, că își menține 
propunerile de modificare a legilor Justiției, asumate de Guvern, precizând că între acestea sunt unele preluate de 
la CSM și care nu se regăsesc în inițiativele legislative depuse de PSD și ALDE. 
"Ministerul Justiției a formulat amendamente pe baza proiectului de lege care apare ca inițiativă parlamentară. 
Noi ne-am menținut soluțiile pe care inițial le-am propus și pe care le-am prezentat aici în fața dumneavoastră. 
Acele amendamente le-am prezentat Guvernului, Guvernul și le-a însușit și le-a trimis la comisia specială. Deci, nu 
le-ați primit de la minister sau de la ministru, le-ați primit de la și în numele Guvernului României. (...) În 
propunerea noastră și în amendamentele pe care le-am menținut sunt multe dintre propunerile inițiale venite de 
la CSM, propuneri care, ulterior, în varianta preluată și depusă de dumneavoastră, unele nu se mai regăsesc", a 
afirmat Tudorel Toader la dezbaterile din comisia specială parlamentară pe tema inițiativelor legislative de 
modificare a legilor Justiției. 
El a precizat că cele trei proiecte de modificare a legilor Justiției trebuie să răspundă obligației de punere în acord 
cu deciziile Curții Constituționale. 
Tudorel Toader a subliniat că toate propunerile, inclusiv cele venite de la CSM, asociații profesionale, trebuie să 
fie discutate în comisia specială pentru a se găsi soluția cea mai adecvată sistemului judiciar. 
"Am făcut de multe ori apel să ne îndepărtăm de discursul tip 'nu sunt de acord', 'nu îmi convine', 'nu îmi place', 
'încalcă independența justiției' și să venim cu argumente pe fiecare dintre soluții. Convingerea mea este că în 
dezbaterile din această comisie se va lua fiecare soluție propusă de participanți, fie că este CSM, asociațiile 
profesionale, și în urma dezbaterilor se va găsi soluția cea mai adecvată sistemului judiciar. Avem argumente și 
contraargumente, rămâne să vedem câtă voință avem să modificăm respectivele soluții, pe unele dintre ele le-am 
considerat și le consider soluții necesare de revenire la normalitate", a mai spus Tudorel Toader. 
Comisia specială parlamentară pe domeniul justiției a început dezbaterile asupra propunerilor legislative de 
modificare a legilor Justiției inițiate de PSD și ALDE. Președintele comisiei, Florin Iordache, a anunțat că până luni 
vor fi depuse amendamente la aceste proiecte, iar apoi vor fi discutate în comisie. 
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(Sursa: Agerpres) 
 
• Lazăr cere procurorilor anchete de calitate, pentru a elimina ce presa denumește 'vânătoarea de penali' 
Procurorul general Augustin Lazăr a declarat, miercuri, că unul dintre obiectivele Ministerului Public este 
desfășurarea cercetărilor penale la standarde de calitate, astfel încât să fie eliminate "aparențele de imparțialitate 
denumite în media vânătoare de penali și infractori". 
Declarația a fost făcută la sediul Parchetului General, cu ocazia lansării unui proiect intitulat "Protecția drepturilor 
omului și a libertăților fundamentale în faza de urmărire penală". 
"Ce trebuie să facem pentru optimizarea respectării întocmai, în procesul urmării penale, a drepturilor și 
libertăților omului și a libertăților omului? Consider că, esențial, este necesar să acordăm prioritate următoarelor 
obiective: observarea îndeplinirii judicioase a condițiilor răspunderii penale; orice neajuns în aplicarea acestora, în 
litera și în spiritul legii, cauzat, în principal, de excese nedeslușite normativ, erodează credibilitatea strategică a 
urmăririi penale și a instituției; evitarea generării oricărei devieri de la respectarea drepturilor și libertăților 
fundamentale ale cetățeanului, conștienți fiind că acestea pot crea stări diametral opuse ordinii de drept normale; 
identificarea conduitelor, chiar în stare incipientă, de încălcare a deontologiei profesionale și eliminarea lor 
promptă; eliminarea discontinuităților calitative din structurile organizării judiciare, atât pe orizontal, cât și pe 
verticala responsabilităților instituționale; asumarea publică imediată a acestor încălcări; să nu așteptăm aparenta 
lor disoluție în câmpul uitării, efectul, cel mai adesea, putând fi opus, în sensul acumulării lor și erodării latente a 
componentelor vitale ale sistemului judiciar; examinarea permanentă a regulilor și normelor de evaluare 
axiologică a organizării judiciare, de protejare și stimulare a competențelor vocaționale; dezvoltarea solidarității 
instituționale, având ca sursă afirmarea loialității pozitive; desfășurarea unei cercetări penale la standarde de 
calitate care să elimine aparențele de imparțialitate denumite în media vânătoare de 'penali' și 'infractori', 
înțelegere indusă de anumite excese sau lipsuri în planul comunicării, realitate care obligă la gestionarea cu multă 
atenție și aleasă elocință a mesajelor instituționale", a spus Lazăr. 
Lazăr a menționat că acest proiect are menirea de a dezvoltarea responsabilității și a profesionalismului 
procurorilor, pentru asigurarea respectării drepturilor fundamentale ale omului în faza de urmărire penală. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Decizia Comisiei parlamentare de anchetă, după ce Kovesi a refuzat să se prezinte la audierie pe Facebook Share pe Twitter 
Comisia parlamentară de anchetă cu privire la alegerile prezidențiale din 2009 va trimite o scrisoare ministrului 
Justiției, Tudorel Toader, prin care îi va cere să exprime un punct de vedere cu privire la faptul că procurorul șef 
al DNA, Laura Codruța Kovesi, a refuzat să se prezinte la audierile din Parlament. 
"Cred că atunci când este vorba despre persoane care sunt într-o funcție publică, sunt plătite din bani publici, este 
normal să colaboreze cu instituția Parlamentului. Cred că vorbim de un principiu, cred că vorbim de respectul față 
de Parlament, față de autoritatea Parlamentului și vă mărturisesc că am studiat legile de funcționare a comisiilor 
de anchetă din alte țări și lumea nu poate să conceapă cum și de ce cineva nu ar veni și nu ar colabora cu 
Parlamentul. Este bine de menționat că nu este vorba de comisia noastră de anchetă, vorbim de un principiu, 
vorbim de autoritatea și suveranitatea Parlamentului și de faptul că avem o decizie a CCR fără echivoc. Legea 
spune că ministrul Justiției exercită controlul ierarhic asupra procurorilor, totodată avem în Legea 303 articolul 99 
care vorbește de nerespectarea deciziilor CCR și a hotărârilor Înaltei Curți de Casație și Justiție, pe asta se va baza 
adresa noastră", a spus președintele comisiei de anchetă, Oana Florea, la Palatul Parlamentului. 
Ea a adăugat că membrii comisiei vor trimite ministrului Justiției o scrisoare "tehnică", argumentată juridic, cu 
decizia CCR, cu legislația în vigoare, cu atribuțiile pe care le are ministrul Justiției, expunând faptul că procurorul 
șef al DNA a fost invitată de mai multe ori la comisie, dar nu a venit iar ministrul Justiției trebuie să decidă în 
consecință. 
"Noi nu putem nici să stabilim sancțiuni, ci doar să expunem o situație de fapt. Decizia finală îi aparține ministrului 
Justiției", a menționat Florea. 
(Sursa: Realitatea) 
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• Comisia Europeană a publicat raportul MCV: Provocările la adresa independenței sistemului judiciar 
reprezintă o serioasă sursă de îngrijorare 
Comisia Europeană a publicat astăzi cel mai recent raport al său referitor la etapele parcurse de România pentru 
a-și îndeplini angajamentele privind reforma judiciară și combaterea corupției, în contextul Mecanismului de 
cooperare și de verificare (MCV) instituit în 2007, când România a aderat la Uniunea Europeană. 
Raportul de astăzi analizează în mod concret progresele înregistrate în ceea ce privește punerea în aplicare a celor 
12 recomandări formulate de Comisie în raportul său din ianuarie 2017 privind MCV. 
Vezi AICI raportul! 
Prim-vicepreședintele Frans Timmermans a declarat: „Am constatat progrese în unele domenii, dar mai sunt încă 
multe de făcut. România a pus în aplicare unele dintre recomandările noastre, dar în privința altora nu a realizat 
până acum progrese suficiente. Mă bazez pe guvernul României să continue reformele necesare și să evite 
regresul, astfel încât să putem colabora în vederea atingerii obiectivului de finalizare a MCV în cadrul actualului 
mandat al Comisiei.”  
Ultimul raport al Comisiei din ianuarie 2017 a trecut în revistă progresele generale înregistrate în ultimii zece ani și 
a identificat 12 recomandări specifice care ar ajuta România să avanseze în direcția îndeplinirii tuturor 
obiectivelor de referință ale MCV. Potrivit raportului publicat astăzi, s-au realizat progrese în privința unora dintre 
aceste recomandări; este vorba, în special, despre recomandarea de a institui un sistem pentru verificarea 
conflictelor de interese din domeniul achizițiilor publice (PREVENT), care a fost pusă în aplicare în mod 
satisfăcător. Comisia constată, de asemenea, că s-au înregistrat progrese și în privința altor recomandări, sub 
rezerva aplicării lor în practică. În același timp, Comisia constată că ritmul global al reformelor a stagnat în cursul 
anului 2017, ceea ce a dus la încetinirea punerii în aplicare a recomandărilor restante, cu riscul redeschiderii unor 
chestiuni care, în raportul din ianuarie 2017, au fost considerate închise. Provocările la adresa independenței 
sistemului judiciar reprezintă o serioasă sursă de îngrijorare. 
Comisia nu poate încă să concluzioneze că obiectivele de referință ale MCV sunt, în acest moment, îndeplinite în 
mod satisfăcător, deși datorită progreselor înregistrate unele obiective se apropie de acest stadiu. Comisia 
rămâne de părere că, printr-o cooperare loială între instituțiile statului, printr-o orientare politică ferm ancorată 
în realizările trecutului și prin respectarea independenței sistemului judiciar, România va putea, în viitorul 
apropiat, să pună în aplicare recomandările restante și, prin urmare, să îndeplinească în mod satisfăcător 
obiectivele de referință ale MCV. Către sfârșitul anului 2018, Comisia va evalua din nou progresele realizate. 
Context  
La 1 ianuarie 2007, Comisia a instituit un mecanism de cooperare și de verificare pentru a evalua progresele 
înregistrate în raport cu angajamentele asumate de România în domeniul reformei judiciare și al combaterii 
corupției. Comisia prezintă în mod regulat rapoarte privind progresele înregistrate în aceste domenii. Primul 
raport al Comisiei a fost publicat la 27 iunie 2007. Rapoartele se bazează pe contactele cu statele membre, cu 
societatea civilă, cu organizații internaționale, cu experți independenți și cu diverse alte surse. Concluziile Comisiei 
și metodologia utilizată în cadrul MCV s-au bucurat în mod constant de un sprijin ferm din partea Consiliului de 
Miniștri. 
În raportul anterior privind MCV din ianuarie 2017, Comisia a evaluat și a trecut în revistă realizările din ultimii 10 
ani și etapele care mai trebuie parcurse în vederea îndeplinirii obiectivelor MCV. Comisia a formulat 12 
recomandări, axate în majoritate pe responsabilitatea și pe răspunderea autorităților române, precum și pe 
garanțiile interne necesare pentru a asigura ireversibilitatea rezultatelor. Raportul a evidențiat faptul că 
rapiditatea procesului va depinde de cât de repede va putea România să pună în aplicare recomandările într-un 
mod ireversibil și, de asemenea, de evitarea evoluțiilor negative care ar putea pune sub semnul întrebării 
progresele din ultimii 10 ani. 
Raportul de astăzi se referă la perioada care a trecut din ianuarie 2017. El conține evaluarea Comisiei privind 
modul în care autoritățile române au pus în aplicare cele 12 recomandări și este completat de un document de 
lucru al serviciilor Comisiei care prezintă analiza detaliată efectuată de aceasta, pe baza dialogului continuu dintre 
autoritățile române și serviciile Comisiei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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• Iohannis: Raportul privind MCV - un serios semnal de alarmă de care coaliția de guvernare trebuie să țină cont 
Președintele Klaus Iohannis consideră că raportul Comisiei Europene privind Mecanismul de Cooperare și 
Verificare în domeniul justiției și luptei împotriva corupției (MCV) reprezintă un serios semnal de alarmă de care 
coaliția de guvernare trebuie să țină cont, potrivit unui comunicat al Administrației Prezidențiale. 
"Dacă acțiunile Guvernului și Parlamentului României cu privire la procesul de modificare a legilor Justiției vor 
continua în aceeași direcție ca și până acum, România va face pași înapoi în ceea ce privește funcționarea 
sistemului judiciar și lupta împotriva corupției", arată șeful statului. 
Administrația Prezidențială arată că președintele Klaus Iohannis împărtășește opinia Comisiei Europene conform 
căreia procesul de modificare a acestei legislații trebuie să fie unul cât mai transparent și cu luarea în considerare 
a poziției tuturor actorilor din sistemul judiciar. 
El subliniază că, de la raportul din luna ianuarie 2017, care a consemnat progresele semnificative înregistrate pe 
parcursul anului 2016, în cel publicat miercuri, Comisia Europeană arată că doar una dintre cele 12 recomandări 
este implementată satisfăcător și doar la alte trei recomandări s-au înregistrat progrese reale. Șeful statului indică 
faptul că în raport Comisia Europeană atenționează că impulsul pentru reforma sistemului judiciar a fost în 
general pierdut pe parcursul anului 2017 și a încetinit procesul de îndeplinire a recomandărilor, existând riscul 
repunerii în discuție a unor subiecte pe care raportul din luna ianuarie 2017 le-a considerat ca fiind implementate. 
"În cei zece ani care au trecut de la aderarea României la Uniunea Europeană, țara noastră a făcut progrese 
importante în domeniul justiției, progrese la care ultimele rapoarte MCV au făcut constant referire. În același 
timp, finalizarea monitorizării României prin acest mecanism depinde în mod direct de caracterul sustenabil și 
ireversibil al acestor reforme", precizează președintele Iohannis. 
Șeful statului atrage atenția că "întregul efort făcut de România pentru întărirea reformelor în domeniul justiției și 
combaterea corupției poate fi periclitat de acțiunile unor oameni politici care refuză să accepte că datoria lor este 
să lucreze în slujba cetățenilor și nu a unor interese partizane sau de grup". 
"Afectarea independenței sistemului judiciar și, în general, orice presiune sau încercare de a controla politic 
justiția, nu fac altceva decât să întoarcă România spre trecut", arată el. 
Președintele Klaus Iohannis reiterează faptul că va uza de toate atribuțiile sale constituționale pentru a asigura 
independența justiției și un stat de drept funcțional, subliniind că aceasta este viziunea unei Românii europene 
puternice, susținută prin vot de milioane de cetățeni. 
Comisia Europeană a publicat miercuri cel mai recent raport al său referitor la etapele parcurse de România 
pentru a-și îndeplini angajamentele privind reforma judiciară și combaterea corupției, în contextul Mecanismului 
de Cooperare și Verificare (MCV) instituit în 2007, când România a aderat la Uniunea Europeană, potrivit unui 
comunicat de presă al executivului comunitar. 
Raportul publicat miercuri se referă la perioada care a trecut din ianuarie 2017 și analizează în mod concret 
progresele înregistrate cu privire la punerea în aplicare a celor 12 recomandări formulate de Comisia Europeană 
în raportul său din ianuarie acest an din cadrul MCV. 
'Am constatat progrese în unele domenii, dar mai sunt încă multe de făcut. România a pus în aplicare unele dintre 
recomandările noastre, dar în privința altora nu a realizat până acum progrese suficiente. Mă bazez pe guvernul 
României să continue reformele necesare și să evite regresul, astfel încât să putem colabora în vederea atingerii 
obiectivului de finalizare a MCV în cadrul actualului mandat al Comisiei', a declarat prim-vicepreședintele Comisiei 
Europene, Frans Timmermans. 
Potrivit raportului publicat miercuri, s-au realizat progrese în privința unora dintre aceste recomandări — este 
vorba, în special, despre recomandarea de a institui un sistem pentru verificarea conflictelor de interese din 
domeniul achizițiilor publice (PREVENT), care a fost pusă în aplicare în mod satisfăcător. 
Comisia Europeană a constatat, de asemenea, că s-au înregistrat progrese și în privința altor recomandări, sub 
rezerva aplicării lor în practică. În același timp, executivul UE a notat că ritmul global al reformelor a stagnat în 
cursul anului 2017, ceea ce a dus la încetinirea punerii în aplicare a recomandărilor restante, cu riscul 
redeschiderii unor chestiuni care, în raportul din ianuarie 2017, au fost considerate închise. 
Provocările la adresa independenței sistemului judiciar reprezintă o serioasă sursă de îngrijorare, se mai arată în 
comunicat. 
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''Comisia nu poate încă să concluzioneze că obiectivele de referință ale MCV sunt, în acest moment, îndeplinite în 
mod satisfăcător, deși datorită progreselor înregistrate unele obiective se apropie de acest stadiu. Comisia 
rămâne de părere că, printr-o cooperare loială între instituțiile statului, printr-o orientare politică ferm ancorată 
în realizările trecutului și prin respectarea independenței sistemului judiciar, România va putea, în viitorul 
apropiat, să pună în aplicare recomandările restante și, prin urmare, să îndeplinească în mod satisfăcător 
obiectivele de referință ale MCV. Către sfârșitul anului 2018, Comisia va evalua din nou progresele realizate'', 
adaugă comunicatul CE. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Ionuț Mișa: Cea de-a doua rectificare este pozitivă și a urmărit încadrarea în deficitul de 2,96% 
Cea de-a doua rectificare bugetară din acest an este pozitivă și a urmărit încadrarea în deficitul de 2,96%, a 
declarat miercuri ministrul Finanțelor Publice, Ionuț Mișa, în deschiderea ședinței de Guvern. 
"Legat de rectificarea bugetară — este a doua rectificare bugetară, este, de asemenea, pozitivă. Vreau să 
menționez că a avut la bază această rectificare consultări cu toate ministerele și s-a urmărit încadrarea în deficit 
2,96% din PIB, s-a și reușit acest lucru, rezultatele economice de până în prezent argumentând astfel posibilitatea 
realizării unei creșteri economice de 6,1% față de 5,6% cât s-a estimat inițial. De asemenea, a avut loc o creștere a 
PIB-ului estimat de la 837,2 miliarde la 842,5 miliarde de lei", a afirmat ministrul Finanțelor Publice, la solicitarea 
premierului Mihai Tudose. 
Știre în curs de actualizare 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Guvernatorul BNR: Suntem pentru creșterea consumului, pentru creșterea salariilor; atenție la dozaj! 
Banca Națională a României (BNR) susține creșterea consumului și a salariilor, dar cu dozajul necesar, în funcție de 
productivitatea muncii, a declarat, miercuri, guvernatorul Băncii Centrale, Mugur Isărescu, la Conferința anuală a 
Asociației Analiștilor Financiar-Bancari din România (AAFBR). 
"Suntem pentru creșterea consumului și a salariilor, dar cu dozajul necesar, în relație cu productivitatea. Că se 
măsoară greu? Da, se măsoară greu, mai ales când e vorba de salariile bugetarilor. Nu ai cum să stabilești o relație 
directă, dar unde vezi că s-a sărit calul? La balanța de plăți. Aia e imbatabilă. Acolo aproape că nici nu poți să 
minți. Student cercetător la Institutul Mondial asta am învățat", a spus Isărescu. 
În altă ordine de idei, șeful BNR a afirmat că deprecierea cursului este un efect, nu o cauză. 
"Suntem pentru creșterea consumului, pentru creșterea salariilor, atenție la dozaj! Suntem pentru stabilitatea 
economică, stabilitatea cursului, dar nu fixitate. Cursul poate să creeze un cerc vicios dacă se intră în panică, dar 
este mai mult un efect când se depreciază, decât o cauză. Hai să lucrăm la cauză! De ce cresc atât de repede 
importurile de bunuri de consum? De ce am ajuns la un miliard de euro pe lună deficit comercial? Cât de mult 
poate să dureze asta? Poate agricultura, într-un an bun, să compenseze asta? S-ar putea să poată. Trebuie analize. 
Dozajul și momentul... Ca în medicină: nu dai medicamentul la timp, cu dozajul respectiv, faci mai mult rău 
decât...", a precizat guvernatorul BNR. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Fiscul confirmă: Companiile de stat, cei mai mari datornici la pensii, sănătate, șomaj 
Mai mult de o firmă din patru are datorii la bugetele de asigurări sociale, de șomaj și de sănătate. Nivelul 
datoriilor atinge aproximativ un sfert din valoarea totală a acestor bugete. 
Un număr de 157.798 angajatori au restanțe de 15,99 miliarde lei în contul contribuțiilor sociale obligatorii pentru 
pensii, sănătate și șomaj, potrivit datelor furnizate, marți, de către Agenția Națională de Administrare Fiscală . 
Primii șase datornici sunt toți mari companii de stat și datorează impreună șase miliarde lei, adică 37,5%. 
Numărul angajatorilor cu restanțe în contul contribuțiilor sociale obligatorii pentru pensii, sănătate și șomaj este 
de 157.798, totalul restanțelor acestora fiind de 15,99 miliarde lei, potrivit Agenției Naționale de Administrare 
Fiscală. Instituția spune că vor fi întreprinse demersurile legale de executare silită pentru recuperarea tuturor 
restanțelor la bugetul de stat. 
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"Din totalul de 583.170 de angajatori, persoane fizice sau juridice din România, 157.798 de angajatori au restanțe 
de 15,99 miliarde lei în contul contribuțiilor sociale obligatorii pentru pensii, sănătate și șomaj, conform 
declarațiilor fiscale, a deciziilor de impunere și a deciziilor de calcul accesorii și obligații fiscale suplimentare emise 
de ANAF", se menționează în comunicatul instituției. 
Conform informațiilor declarate în Formularul 112, la data de 30 septembrie 2017 acești contribuabili aveau 2,07 
milioane lei angajați. 
Cum sunt clasificați datornicii 
Dintre cei 157.798 de angajatori cu datorii la plata obligațiilor de asigurări sociale, 155.102 au capital privat, iar 
2.696 au capital de stat sau majoritar de stat. Totodată, 7.237 de angajatori din totalul menționat anterior se află 
în insolvență. 
Conform datelor publicate de ANAF, la 30 septembrie, cele mai mari restanțe la bugetele de asigurări de sănătate 
le aveau Compania Națională a Huilei — 3,733 miliarde lei, Societatea comercială pentru închidere și conservare 
mine — 941,918 milioane lei, Societatea Națională de Căi Ferate SA — 601,596 milioane lei, Complexul Energetic 
Hunedoara — 431,329 milioane lei, Societatea Națională a Cărbunelui — 301,681 milioane lei, Romaero — 
183,844 milioane lei etc. 
Liviu Dragnea, contrazis 
Informațiile de marți îl contrazic pe șeful PSD, Liviu Dragnea. Acesta a precizat, luni, că suma datorată de 
companiile de stat este aproape egală cu cea datorată de mediul privat, el apreciind că informaţia potrivit căreia 
cei mai mari datornici la asigurările sociale sunt companiile de stat este o informaţie neadevărată. 
Solicitat să comenteze faptul că cei mai mari datornici la asigurările sociale sunt companiile de stat, Dragnea a 
răspuns: „E o informaţie neadevărată”. 
„Eu ştiu de la ministerul de Finanţe că este aproape egală suma datorată de companiile de stat cu suma datorată 
de mediul privat. Asta nu înseamnă că dacă sunt datorii de la companii de stat e de bine sau trebuie ascunse. Şi 
într-un caz şi în altul datoriile trebuie plătite, că dacă nu plătim datorii nu o să avem bani în fondurile respective – 
Casă de Sănătate, Casă de Pensii, investiţii”, a spus Dragnea. 
Volumul datoriilor este uriaș. Potrivit execuției bugetare pe anul trecut la bugetele de pensii, șomaj și asigurări 
medicale s-au strâns în 2017 69 miliarde lei ceea ce înseamnă că datoriile reprezintă 23,18% din total. 
(Sursa: Digi 24) 
 
• Ionuț Dumitru: Avem colectare sub așteptări, creșteri ale cheltuielilor sociale și ajustare a investițiilor publice 
Imaginea bugetului este destul de complicată, având o colectare a veniturilor sub așteptări, creșteri ale 
cheltuielilor sociale și o ajustare masivă a investițiilor publice, a declarat, miercuri, președintele Consiliului Fiscal, 
Ionuț Dumitru, într-o conferință organizată de Asociația Analiștilor Financiar-Bancari din România (AAFBR). 
"Imaginea bugetului este destul de complicată în momentul de față, cu o colectare sub așteptări a veniturilor, 
creștere sub așteptări a cheltuielilor sociale și o ajustare masivă a investițiilor publice. Veniturile bugetare sunt în 
scădere de doi ani. Am pierdut cam 2% din PIB venituri din taxe și impozite după reducerea de TVA, de la 8% 
venituri din TVA suntem astăzi la 6,3% din PIB, 1,7% din PIB pierdere de venituri bugetare, în condițiile în care 
avem o pondere a veniturilor bugetare din taxe și impozite foarte mică, cea mai mică la nivel european, după 
Irlanda", a spus Dumitru. 
Potrivit acestuia, la nivelul deficitului bugetar derapajul este absolut evident și a spune că și alții au deficite mari 
este complet fals. 
"Dacă ne uităm pe proiecția Comisiei Europene pentru 2018/2019, chiar și în 2017, la 3% avem proiecția pentru 
anul acesta, am avea deficitul cel mai mare din Europa, alături de Spania. În 2018/2019, conform proiecției 
Comisiei Europene, vom avea de departe cel mai mare deficit din Europa. Nicio altă țară nu va mai fi la peste 3%. 
Noi vom avea, conform proiecției actualizate a Comisiei Europene, 3,9%, respectiv 4,1%. Este o ieșire în decor pe 
care piețele financiare probabil că nu o vor ignora. 3% ar trebui să fie deficitul maxim pe care ar trebui să-l facem 
de-a lungul ciclului economic. Adică în cele mai proaste momente ale ciclului economic. Noi îl facem în cele mai 
bune momente ale ciclului. Imaginați-vă ce ar însemna anul acesta, cu o creștere economică de peste 7% și cu 
deficit de 3%. Este mult prea mult, un deficit mult prea mare", a atras atenția președintele Consiliului Fiscal. 
(Sursa: Agerpres) 
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• Ministrul Fifor și primarul Firea au discutat despre realizarea unor proiecte de infrastructură pe terenuri ale MApN 
Ministrul Apărării Naționale, Mihai Fifor, a avut miercuri o întâlnire cu primarul general al municipiului București, 
Gabriela Firea, în care s-au discutat teme de interes comun referitoare la proiecte de infrastructură și imobiliare, 
potrivit comunicatului de presă remis de MApN. 
Cei doi oficiali au discutat despre posibilitatea folosirii unor suprafețe de teren aflate în administrarea ministerului 
în vederea realizării unor proiecte de infrastructură, construcția de locuințe pentru militari și conlucrarea în cadrul 
proiectului de restaurare și refacerea a spațiilor din zona Monumentului Ostașului Necunoscut din Parcul Carol. 
O altă temă abordată în timpul întâlnirii a fost legată de posibilitatea acordării titlului de Cetățean de Onoare al 
Capitalei unor militari răniți în teatrele de operații. 
La discuții a participat și secretarul de stat Nicolae Nasta. 
(Sursa: Agerpres) 
• Președintele CCIR: Suntem foarte atenți cum vor fi cheltuiți cei 2% din PIB destinați Apărării 
Președintele Camerei de Comerț și Industrie a României, Mihai Daraban, a declarat, miercuri, că este foarte 
important ca industria românească să fie implicată pe orizontală în procesul de modernizare a capabilităților 
militare ale României, în contextul alocării a 2% din PIB pentru Apărare. 
"Am ținut foarte mult să avem acest seminar astăzi la Camera de Comerț și Industrie a României, noi fiind foarte 
implicați (...) în ceea ce înseamnă dezvoltarea industriei de apărare, am fost foarte atenți pe ceea ce înseamnă 
achiziție în domeniul militar și mai bine zis suntem foarte atenți cum vor fi cheltuiți cei 2% din PIB pe care i-am 
destinat Apărării. Ne interesează foarte mult ca industria românească pe orizontală să fie implicată în acest proces 
de modernizare a capabilităților militare ale României", a spus Daraban la seminarul organizat miercuri la CCIR. 
Evenimentul a fost organizat în parteneriat cu Asociația Industriei Navale Franceze (GICAN), sub patronajul 
Ambasadorului Franței în România, Michele Ramis. 
"Cred că Guvernul, Parlamentul, vor trebui să țină cont, și dacă vorbim de subiectul de azi, în special de partea 
navală, de cele patru corvete (...) trebuie să fie foarte atente atunci când vor re-crea criteriile de participare la 
licitație, să țină cont de transferul de tehnologie către partea română. Eu cred că acesta este cel mai important 
aspect pe care decidenții politici din România trebuie să-l ia în considerare, astfel încât, după terminarea acestui 
program, șantierele navale românești să fie capabile să iasă pe piața internațională și să participe pe toată planeta 
pentru acest tip de corvete", a mai declarat Mihai Daraban. 
El a precizat că vor trebui identificate și facilități private care pot contribui la industria de apărare. 
"Va trebui să avem brand românesc și ceea ce se va discuta, ceea ce se va realiza, sper, în domeniul militar, să ne 
facă să ajungem la capabilitatea să ieșim pe piața internațională și să impunem produse 'made in Romania'. În 
general, industria românească (...) trebuie să fie implicată în această modernizare și când spun industrie 
românească trebuie să ieșim iar din cea cutumă că industria românească de apărare este fabrica de la Cugir sau 
de la Mizil, sau alte destinații cunoscute. Vor trebui identificate și acele facilități private care pot contribui serios 
la industria de apărare și la modernizare și, Slavă Domnului, sunt. Pot fi cooptate în sistemul de modernizare a 
Armatei", a mai spus Daraban. 
Reprezentantul MApN la seminar, Ionel Loțan, a arătat că Armata României traversează o perioadă de 
modernizare care constă într-un amplu proces de înzestrare cu sisteme de armament pentru toate categoriile de 
forțe, în condițiile în care, începând cu anul 2017, România a alocat 2% din PIB pentru Apărare pentru o perioadă 
de minim 10 ani. 
"Planul pentru înzestrarea Armatei României pentru perioada 2017-2026 cuprinde opt programe esențiale și a 
fost dezvoltat în concordanță cu fondurile preconizate a fi alocate. Pentru Forțele Navale Române, principala 
prioritate este programul de înzestrare esențial 'Corvetă multifuncțională' ale cărui obiective urmăresc fabricarea 
a patru corvete și integrarea sistemului de luptă aferent într-un șantier naval din România, respectiv 
achiziționarea muniției corespunzătoare", a afirmat Ionel Loțan. 
El a adăugat că prin operațiunile compensatorii prevăzute în contractul de achiziție sunt vizate transferul de 
tehnologie, dezvoltarea unui centru de mentenanță navală din compunerea Forțelor Navale, modernizarea 
fregatelor T 22 F cu un sistem de luptă similar cu al corvetelor, precum și crearea unui centru de instruire pentru 
Forțele Navale Române. 
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"La nivelul MApN, este în curs de aprobare un proiect de Hotărâre de Guvern care să reglementeze procedura 
specifică de achiziție pentru produsele și serviciile în acest program de înzestrare esențial. MApN își manifestă 
încrederea că firmele franceze dețin competențele, produsele și resursele necesare pentru a se implica și finaliza 
cu succes acest program de înzestrare care ar consolida pe termen lung relațiile bilaterale franceze-române și 
totodată le-ar da o nouă dimensiune", a mai spus Loțan. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Indicele ROBOR a depășit valoarea de 2% la trei luni 
Indicele ROBOR la trei luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor în lei cu dobânda variabilă, a crescut 
miercuri la 2,06%, de la 1,92%, conform datelor Băncii Naţionale a României (BNR). 
Indicele a mai avut această valoare pe 7 noiembrie 2013. 
De asemenea, indicele la şase luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare, s-a majorat la 2,17%, de la 
2,07%, cât a fost cotat pe 14 noiembrie. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
• POR: Peste 34,6 milioane lei fonduri nerabursabile pentru trei proiecte din Regiunea Nord Est 
Ministerul Dezvoltării Regionale, Administrației Publice și Fondurilor Europene anunță, prin Autoritatea de 
Management pentru Programul Operațional Regional (AM POR), demararea procesului de contractare a încă trei 
proiecte depuse la nivelul regiunii Nord Est. 
Potrivit unui comunicat remis ȘTIRIPESURSE.RO, este vorba despre trei proiecte care au fost selectate inițial pe 
lista de rezervă: Conservarea, protejarea și promovarea Muzeului memorial „Calistrat Hogaș” Piatra Neamț 
(valoare solicitată: peste 1,3 milioane lei), Reabilitare, modernizare și dotare Muzeul ”Arta lemnului” din 
municipiul Câmpulung Moldovenesc, jud. Suceava, în scopul conservării, protejării și promovării patrimoniului 
cultural (valoare solicitată: aproape 11,7 milioane lei), respectiv Centru internațional de artă contemporană: 
reabilitarea, consolidarea și refuncționalizarea clădirii fostei băi comunale (baia turcească) din municipiul Iași 
(valoare solicitată: 21,6 milioane lei). 
Astfel, se vor crea premisele pentru semnarea a 26 de contracte de finanțare destinate restaurării patrimoniului 
cultural în regiunea NE, astfel încât valoarea totală nerambursabilă a proiectelor finanțate pe axa 5 la nivelul 
regiunii se încadrează în 150% din alocarea financiară pentru această axă la nivelul regiunii. Pe lista inițială de 
proiecte selectate pentru finanțare se aflau 23 de contracte. 
”Pe lângă îmbunătățirea infrastructurii, care se adresează creșterii standardelor materiale, cred că este important 
să sprijinim și o altă dimensiune esențială, care se adresează laturii noastre spirituale. Mă refer aici la conservarea 
și protejarea patrimoniului: muzee, case memoriale, centre artistice care integrează aspecte și modele culturale 
diverse”, a declarat Marius Nica, ministrul delegat al Fondurilor Europene. 
Despre proiecte și apel: 
Proiectele au fost depuse pentru finanțare în cadrul priorității de investiții 5.1 - Conservarea, protejarea, 
promovarea şi dezvoltarea patrimoniului natural şi cultural – din cadrul axei prioritare 5 - Imbunătăţirea mediului 
urban şi conservarea, protecţia şi valorificarea durabilă a patrimoniului cultural. 
În cadrul apelului de proiecte pentru această prioritate de investiții, au parcurs procesul de evaluare și selecție 36 
de cereri de finanțare, a căror valoare totală a depășit dublul alocării pe regiune și prioritate de investiții (mai 
precis, 214%). 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Schimbări majore. Învăţământul din România va avea 15 clase obligatorii! 
 
Propunenere cel puţin şocantă a mai multor senatori şi deputaţi PSD şi UDMR. 
Parlamentarii vor ca învăţământul din România să aibă 15 clase obligatorii, scrie Observator.tv. 
"Invatamantul general obligatoriu va fi de 15 clase si cuprinde ultimii 2 ani ai invatamantului primar, 
invatamantului gimnazial si primii 2 ani ai invatamantului secundar superior. Invatamantul prescolar si 
invatamantul liceal devin obligatorii pana cel mai tarziu in anul 2020", se arata intr-un proiect legislativ inregistrat 
la Camera Deputatilor. 
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26 de senatori si deputati PSD si UDMR au depus in Camera Deputatilor un proiect de lege care prevede 
extinderea invatamantului obligatoriu la 15 clase, scrie portalinvatamant.ro. 
  
Ce vor sa schimbe parlamentarii cu acest proiect de lege? In primul rand, includerea ultimilor doi ani de gradinita 
ca obligatorii. Apoi, invatamantul liceal ar urma si el sa devina obligatoriu in totalitate, pana in anul 2020. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• Liviu Pop vrea o a treia sesiune de bacalaureat. Când va avea loc 
Ministrul Educației, Liviu Pop, afirmă, într-un interviu acordat Agerpres, că există o discuție privind 
introducerea unei noi sesiuni de bacalaureat care ar trebui organizată „undeva în decembrie, poate februarie”. 
El spune că „deocamdată este o chestiune de discuții” și că nu se va schimba nimic pentru cei care urmează să 
dea bacalaureatul anul viitor. 
„Este o discuție de a introduce o nouă sesiune de bacalaureat și eu cred că este necesară. Cât de utilă este 
sesiunea din august, deja știm. Am văzut în ultimii zece ani de zile câți absolvenți s-au prezentat în august și câți 
au luat examenul de bacalaureat. Și anul acesta am avut un număr mare de persoane care s-au înscris și totuși 
prezența a fost foarte, foarte mică. Din punctul meu de vedere, cred că un examen de bacalaureat, o altă 
sesiune ar trebui organizată undeva în decembrie, poate februarie fiind vacanța de iarnă”, a spus Pop, opinând 
că legea permite organizarea unei a treia sesiuni de bacalaureat. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 
• Ce se întâmplă de la 1 decembrie? Toți românii trebuie să știe asta 
 
Ministerul Afacerilor Externe (MAE) anunță că începând cu data de 1 decembrie românii vor putea merge în 
Canada fără viză pentru o perioadă de maxim 6 luni. 
Autoritățile canadiene intenționează să elimine cerința obligativității vizelor pentru cetățenii români care vor 
călători în Canada  în scop turistic, în această categorie intrând și vizitarea familiei, a cunoștințelor sau pentru 
prospectarea oportunităților de derulare a afacerilor. 
ADVERTISING 
”Liberalizarea regimului de vize pentru cetățenii români care doresc să călătorească în Canada reprezintă 
concretizarea demersurilor susținute, întreprinse în ultimii ani de autoritățile române pe lângă autoritățile 
canadiene, atât la nivel bilateral, cât și în format trilateral, cu sprijinul Comisiei Europene”, transmite MAE într-un 
comunicat de presă. 
Această decizie o reprezintă etapa finală a procesului de liberalizare a regimului de vize pentru cetățenii români, 
care a început la 1 mai. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• Schimbări majore pentru șoferi, adoptate AZI de Guvern. Mare atenție! 
Guvernul a aprobat miercuri o serie de modificări la Codurile penal și de procedură penală care îi vizează direct 
pe șoferi, fiind vorba de o serie de infracțiuni și contravenții în trafic. 
Executivul a operat mai multe modificări în Codurile penale care îi privesc direct pe șoferii români. 
Astfel, cei care conduc pe drumurile publice un autovehicul fără a poseda permis de conducere vor fi pedepsiți cu 
închisoarea de la unu la 5 ani. 
Deținerea permisului de conducere de către o persoană care are o îmbibație alcoolică de peste 0,80 g/l alcool pur 
în sânge se pedepsește de acum înainte cu închisoare de la unu la 5 ani sau cu amendă. 
Noile reglementări ale Guvernului explică ce se întâmplă cu șoferii care consumă alcool sau de alte 
substanțe ulterior producerii unui accident de circulație. 
Fapta conducătorului unui vehicul de a consuma alcool sau alte substanțe psihoactive după producerea unui 
accident de circulație care a avut ca rezultat uciderea sau vătămarea integrității corporale ori a sănătății uneia sau 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 
                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 
URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         
 
mai multor persoane, până la recoltarea probelor biologice, se pedepsește cu închisoare de la unu la 5 ani sau cu 
amendă. 
Toate schimbările operate mai jos: 
2. Alineatele (1), (2) și (4) ale articolului 334 din Codul Penal se modifică și vor avea următorul cuprins: 
„(1) Punerea în circulație sau conducerea pe drumurile publice a unui autovehicul sau a unui tramvai ori a unui 
tractor agricol sau forestier neînmatriculat sau neînregistrat, potrivit legii, se pedepsește cu închisoare de la unu 
la 3 ani sau cu amendă. 
(2) Punerea în circulație sau conducerea pe drumurile publice a unui autovehicul sau a unui tramvai ori a unui 
tractor agricol sau forestier cu număr fals de înmatriculare sau înregistrare se pedepsește cu închisoare de la unu 
la 5 ani sau cu amendă. 
(4) Conducerea pe drumurile publice a unui autovehicul ori a unui tractor agricol sau forestier sau tractarea unei 
remorci ale cărei plăcuțe cu numărul de înmatriculare sau de înregistrare au fost retrase sau a unui vehicul 
înmatriculat în alt stat, care nu are drept de circulație în România, se pedepsește cu închisoare de la 6 luni la 2 ani 
sau cu amendă.” 
Alineatele (1) și (2) ale articolului 335 din Codul Penal se modifică și vor avea următorul cuprins: 
„(1) Conducerea pe drumurile publice a unui autovehicul, a unui tramvai ori a unui tractor agricol sau forestier de 
către o persoană care nu posedă permis de conducere se pedepsește cu închisoarea de la unu la 5 ani." 
(2) Conducerea pe drumurile publice a unui vehicul pentru care legea prevede obligativitatea deținerii permisului 
de conducere de către o persoană al cărei permis de conducere este necorespunzător categoriei sau 
subcategoriei din care face parte vehiculul respectiv ori al cărei permis i-a fost retras sau anulat ori căreia 
exercitarea dreptului de a conduce i-a fost suspendată sau care nu are dreptul de a conduce autovehicule, 
tramvaie ori tractoare agricole sau forestiere în România se pedepsește cu închisoare de la 6 luni la 3 ani sau cu 
amendă." 
5. deținerii permisului de conducere de către o persoană care are o îmbibație alcoolică de peste 0,80 g/l alcool 
pur în sânge se pedepsește cu închisoare de la unu la 5 ani sau cu amendă.” 
2 5. După articolul 336 se introduce un nou articol, art. 3361 , cu următorul cuprins: Art. 3361 . Consumul de 
alcool sau de alte substanțe ulterior producerii unui accident de circulație 
„(1) Fapta conducătorului unui vehicul de a consuma alcool sau alte substanțe psihoactive, după producerea unui 
accident de circulație care a avut ca rezultat uciderea sau vătămarea integrității corporale ori a sănătății uneia sau 
mai multor persoane, până la recoltarea probelor biologice, se pedepsește cu închisoare de la unu la 5 ani sau cu 
amendă. 
(2) Dacă persoana aflată în una dintre situațiile prevăzute în alin. (1) efectuează transport public de persoane, 
transport de substanțe sau produse periculoase ori se află în procesul de instruire practică a unor persoane 
pentru obținerea permisului de conducere sau în timpul desfășurării probelor practice ale examenului pentru 
obținerea permisului de conducere, pedeapsa este închisoarea de la 2 la 7 ani. 
(3) Nu constituie infracțiune consumul de substanțe psihoactive, după producerea accidentului de circulație care 
a avut ca rezultat uciderea sau vătămarea integrității corporale ori a sănătății uneia sau mai multor persoane și 
până la recoltarea probelor biologice, dacă acestea sunt administrate de personal medical autorizat, în cazul în 
care acestea sunt impuse de starea de sănătate sau de vătămarea corporală a conducătorului auto.” 
(Sursa: Realitatea) 
 
• Taxa auto, anunțul oficial. Cum îți recuperezi banii pe care statul ți i-a luat cu japca 
Taxa auto, o poveste fără sfârșit. Statul român i-a jecmănit pe șoferii români de 6,4 miliarde lei cu așa-
numitul timbru de mediu și cu alte sume uriașe percepute ca taxe auto, care au fost declarate ilegale de 
instanțele europene. Acum autoritățile de la București au stabilit detaliile restituirii banilor, dar decid și 
introducerea unei taxe noi de poluare. 
  
TAXA AUTO. Ministerul Mediului a lansat în dezbatere publică norme pentru rambursarea banilor. Normele vin 
după ce Executivul a adoptat în luna august o ordonanţă de urgenţă ce permite restituirea taxei speciale auto, 
taxei pe poluare pentru autovehicule, taxei pentru emisiile poluante şi a timbrului de mediu. 
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TAXA AUTO. Primele trei taxe vor fi returnate în perioada 1 ianuarie 2018 – 31 decembrie 2018, iar timbrul de 
mediu în perioada 1 septembrie 2018 – 31 martie 2019. 
TAXA AUTO. Taxa specială pentru autoturisme și autovehicule, taxa pe poluare pentru autovehicule și taxa pentru 
emisiile poluante provenite de la autovehicule vor fi restituite în termen de 120 de zile de la data depunerii 
cererii, dar nu mai devreme de 1 ianuarie 2018, iar timbrul de mediu va fi rambursat în termen de 120 de zile de 
la data depunerii cererii, dar nu mai devreme de 1 septembrie 2018. 
Vestea proastă: cei care au datorii la Fisc la momentul restituirii nu vor mai primi toată suma cerută înapoi, 
pentru că ea va fi folosită la acoperirea acelor datorii, în funcție de mărimea lor. 
"Restituirea sumelor cuvenite contribuabililor se efectuează prin decontare bancară în contul bancar indicat prin 
cererea de restituire", scrie în documentul în dezbatere. Tocmai de aceea, cei care uită să treacă în cererea de 
restituire contul bancar se vor trezi cu cererile respinse. 
Potrivit normelor puse luni în dezbatere, organul fiscal va respinge solicitantului restituirea banilor (printr-o 
decizie de respingere) în următoarele situații: 
- dacă nu se depun copiile după cartea de identitate a vehiculului şi certificatul de înmatriculare sau când nu se 
transmit informațiile și documentele solicitate de organul fiscal, în termen de cel mult 60 de zile de la solicitare; 
- dacă nu se precizează în cererea de restituire contul bancar în care urmează să fie restituită suma cuvenită; 
- dacă organul fiscal observă că suma a fost deja restituită sau compensată cu alte datorii fiscale; 
- dacă nu se regăsește dovada plății nici în registrele organelor fiscale, nici la Trezorerie. 
 
(Sursa: Realitatea) 
 
• Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, vizită de lucru în Republica Cehă 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, a efectuat, marţi, o vizită de lucru în Republica Cehă, 
care a inclus întrevederi cu secretarul de stat pentru Afaceri Europene în cadrul Oficiului prim-ministrului, Ales 
Chmelar, şi cu ministrul adjunct al Afacerilor Externe, Jakub Durr, informează un comunicat al Ministerului 
Afacerilor Externe (MAE) transmis miercuri ŞTIRIPESURSE.RO . 
În cadrul întrevederii cu oficialii cehi au fost discutate o serie de subiecte de interes comun aflate în prezent pe 
agenda europeană, cu accent pe Starea Uniunii Europene, Brexit, Cadrul Financiar Multianual post-2020, 
securitate internă şi procesul de extindere a proiectului european. Cele două părţi au reiterat angajamentul 
pentru un viitor comun bazat pe o abordare unitară, coerentă şi solidară în gestionarea provocărilor actuale, în 
sprijinul consolidării profilului UE în plan global, precizează MAE.  
 
"România şi Republica Cehă sunt angajate în efortul comun pentru o Europă unită şi coezivă, care îşi apără valorile 
şi principiile şi funcţionează în interesul cetăţenilor. Am convenit să identificăm împreună modalităţile practice 
prin care atitudinea constructivă a ţărilor noastre să genereze rezultate pozitive în plan european", a subliniat 
Victor Negrescu, potrivit sursei citate.  
 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene a subliniat importanţa unor soluţii echilibrate în viitoarele negocieri 
vizând Cadrul Financiar Multianual post-2020, care să reflecte atât continuarea finanţării corespunzătoare a 
politicilor de convergenţă ale Uniunii, cât şi pentru asigurarea unui răspuns coerent la noile provocări. Părţile au 
reafirmat, în context, susţinerea pentru o finanţare substanţială a politicii de coeziune şi în viitorul Cadru Financiar 
Multianual, relevă MAE.  
 
Dialogul cu partea cehă s-a axat şi pe experienţa în exercitarea Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene şi a 
oportunităţilor de consolidare a cooperării pe această dimensiune. Negrescu a prezentat stadiul pregătirilor 
României în vederea asumării mandatului de Preşedinţie în primul semestru din 2019, precum şi etapele 
ulterioare avute în vedere în acest proces.  
 
"Purtăm un dialog constructiv cu Republica Cehă şi cu alţi membri ai Uniunii Europene, de natură a aduce 
plusvaloare în cadrul parteneriatelor existente. Am reiterat dorinţa ţării noastre de a beneficia de experienţa şi de 
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a utiliza exemplele pozitive ale partenerilor care au deţinut anterior Preşedinţia Consiliului Uniunii Europene", a 
menţionat Victor Negrescu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Premieră la UNESCO: Ambasadorul Adrian Cioroianu, ales președinte al sesiunii Adunării Generale a statelor-părți la 
Convenția patrimoniului mondial 
Ambasadorul Adrian Cioroianu, delegat permanent al României pe lângă UNESCO, a fost ales președinte al celei 
de-a 21-a sesiuni a Adunării Generale a Statelor părți la Convenția patrimoniului mondial, cultural și natural, 
convenție adoptată în 1972, informează Delegația permanentă a României pe lângă UNESCO. 
Adunarea Generală se desfășoară la sediul UNESCO din Paris, în zilele de 14 și 15 noiembrie, cu participarea celor 
193 de State părți la Convenția din 1972. 
Printre subiectele aflate pe agenda actualei sesiuni se numără și alegerea a doisprezece noi membri ai Comitetului 
Patrimoniului Mondial, viitorul Convenției, inclusiv aplicarea Planului de acțiune strategică 2012-2022, relația 
dintre patrimoniul mondial și dezvoltarea durabilă, situația Fondului Patrimoniului Mondial. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Pensionar, chestor de poliție, numit în fruntea operațiunilor petroliere offshore 
Șeful Guvernului a decis înlocuirea lui Constantin Gheorghe, președintele Autorității de Reglementare a 
Operațiunilor Petroliere Offshore la Marea Neagră, cu Iulian  Offenberg, fost vicepreședinte al 
autorității. Constantin Gheorghe a fost angajat al Grup Servicii Petroliere, firmă controlată de omul de afaceri 
constănțean, Iulian Comănescu. 
Totodată prin decizie a prim-ministrului Mihai Tudose, Vasile Gușatu, fost chestor de poliție și membru ALDE, 
apropiat la ministrului Energiei, Toma Petcu, a fost numit vicepreședinte, cu rang de subsecretar de stat, al 
Autorității Competente de Reglementare a Operațiunilor Petroliere Offshore la Marea Neagră (ACROPO). 
Constantin Gheorghe a fost numit în această funcţie pentru un mandat de cinci ani. Constantin Gheorghe a fost, 
până acum un an şi jumătate, potrivit paginii proprii de LinkedIn, director de HSEQ (sănătate, siguranţă, mediu şi 
calitate) la Grup Servicii Petroliere (GSP), firmă controlată de omul de afaceri Gheorghe Comănescu. De atunci şi 
până acum a fost doar consilier al lui Comănescu şi, după numirea sa în funcţia guvernamentală, a renunţat la 
această poziţie. 
Gheorghe a fost inclus, în 2014, în Grupul de Iniţiativă creat de Guvernul României pentru a transpune în legislaţia 
naţională o directivă europeană a siguranţei exploatărilor offshore. 
GSP este o firmă românească de foraj marin care operează opt platforme petroliere şi o flotă de nave de 
construcţii offshore, un business de aproape un milliard de lei anual. Platformele de foraj ale lui Comănescu au 
efectuat lucări pentru mai multe companii petroilere. În Marea Neagră, GSP a avut contracte cu Petrom, Sterling, 
TPAO (Turcia) iar ultimul contract semnat este cu americanii de la Carlyle, care, prin firma Black Sea Oil and Gas, 
vor exploata zăcămintele de gaze din Marea Neagră. 
(Sursa: Digi 24) 
 
• SRI: Un extremist sârb, spion pentru Rusia în România 
Cetățeanul sârb Bratislav Zivkovic a fost declarat indezirabil în România, pe o perioadă de 15 ani, a decis marți 
Curtea de Apel București. 
Purtătorul de cuvânt al SRI, Ovidiu Marincea, a declarat într-o conferință de presă, marți după-amiază, că Zivkovic 
Bratislav este comandantul organizației de cetnici din Serbia "Cetniciki Pokret". Această organizație este 
cunoscută ca fiind una paramilitară, cu orientări naționalist-șoviniste. 
Sârbul în vârstă de 42 de ani a venit de patru ori în România, fie din Bulgaria sau Ucraina și de fiecare dată a ajuns 
la Constanța. El a fost surprins în timp ce fotografia radare militare pe coasta Mării Negre și să transmită reperele 
GPS ale acestora. De asemenea, SRI mai spune că el era extrem de interesat și de baza militară de la Mihail 
Kogălniceanu. 
Marincea a precizat însă că bărbatul nu a obținut informațiile pe care le căuta. 
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SRI precizează că acesta are dublă cetățenie, sârbă și rusă, și că între 2012 și 2014 a participat ca parte a 
separatiștilor pro-ruși în conflictul din estul Ucrainei. 
„Astăzi la data de 14.11.2017 Curtea de Apel Bucureşti a dispus măsura declarării ca indezirabil pentru o perioadă 
de 15 ani, din considerente ce ţin de securitatea naţională, a numitului  Zivkovici Bratislav, cetăţean sârb, născut la 
data de 12.11.1975. Zivkovici este autointitulat Comandantul Organizaţiei de Cetnici, din Serbia, aşa-numită 
Chetnik Pocret. Această organizaţie este cunoscută ca fiind una paramilitară, cu orientări naţionalist-şoviniste”, a 
declarat Ovidiu Marincea, purtătorul de cuvânt al SRI. 
„În perioada 2014-2015 cetăţeanul sârb Zivkovici Bratislav a participat de partea separatiştilor pro-ruşi, alături de 
alţi voluntari sârbi, membri ai aceleeaşi organizaţii, la bine-cunoscutele conflicte din Ucraina”, a precizat el. 
„În cursul anului 2017 Zivkovici Bratislav s-a deplasat de mai multe ori în România cu scopul de a întreprinde 
activităţi de culegere de informaţii, care potrivit cadrului legal în domeniu, constituie riscuri şi ameninţări la 
adresa securităţii naţionale. Zivkovici a întreprins acte preparatorii de procurare şi transmitere a unor secrete de 
stat unei puteri sau organizaţii străine ori agenţilor acestora şi constituirea de reţele informative pe teritoriul 
României”, a mai spus purtătorul de cuvânt. 
„Zivkovici Bratislav a manifestat interes pentru obţinerea de documente clasificate referitoare la infrastructura 
critică şi obiectivele militare naţionale, cât şi ale aliaţilor, amplasate în sud-estul României, cu intenţia de a afecta 
parteneriatele noastre strategice. Toate acţiunile cetăţeanului sârb derulate în România au avut un caracter 
clandestin şi un modus operandi specific activităţilor de spionaj. Măsurile specifice întreprinse de Direcţia 
Generală Antispionaj din cadrul Serviciului Român de Informaţii au condus la prevenirea exfiltrării de informaţii 
clasificate de natură să afecteze interesele de securitate naţională. Şi aici aş vrea să fiu foarte ferm. Cetăţeanul 
sârb nu a reuşit să intre în posesia niciunui document sau informaţie clasificate. Evaluarea Serviciului Român de 
Informaţii arată că prezenţa lui Zivkovici Bratislav pe teritoriul naţional constituie un risc la adresa securităţii 
naţionale, motiv pentru care a fost sesizat Ministerul Public cu propunere de declarare ca indezirabil”, a precizat 
el. 
„În calitate de autoritate naţională pe profil contraspionaj, Serviciul Român de Informaţii a avut ca misiune 
prioritară prevenirea prevenirea oricăror riscuri şi ameninţări la adresa cetăţenilor României şi a cooperat în acest 
caz cu instituţii interne, ca Ministerul Afacerilor Interne, Inspectoratul General pentru Imigrări, respectiv cu 
Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Bucureşti, precum şi cu partenerii noştri externi”, a mai spus Marincea. 
(Sursa: Digi 24) 
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